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    Protokół Nr LXX 

z LXX Sesji Rady Powiatu Bieszczadzkiego 

z dnia 26 marca 2024 r. 

Posiedzenie LXX Sesji Rady Powiatu Bieszczadzkiego rozpoczęło się o godz. 1300  

w Sali narad siedziby Starostwa Powiatowego w Ustrzykach Dolnych przy  

ul. Bełskiej 22, według poniższego porządku obrad: 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z LXIX Sesji Rady Powiatu Bieszczadzkiego. 

4. Informacja z pracy Zarządu Powiatu Bieszczadzkiego w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Prezentacja projektów uchwał, przedstawienie opinii komisji Rady 

Powiatu, dyskusja, głosowanie nad uchwałami w sprawie: 

1) wyrażenia zgody na przystąpienie przez Powiat Bieszczadzki do projektu  

w ramach programu regionalnego: Fundusze Europejskie dla Podkarpacia 

2021 - 2027 na zadanie „e-usługi publiczne dróg powiatowych Powiatu 

Bieszczadzkiego”, 

2) wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Powiatu Bieszczadzkiego na 

2024 r., 

3) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Bieszczadzkiego na lata 

2024 – 2039, 

4) przyjęcia „Powiatowego Program Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie 

Bieszczadzkim na lata 2024-2026”, 

5) przyjęcia „Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej  

i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Powiecie 

Bieszczadzkim na lata 2024-2026”, 

6) określenia zadań na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w planie finansowym dla Powiatu 

Bieszczadzkiego na 2024 r.” 

7) wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie ustalenia regulaminu 

określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania 

nauczycielom dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego oraz za 

warunki pracy, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe oraz doraźnych zastępstw, a także wysokość i warunki 

wypłacania nagród w szkołach i placówkach, dla których organem 

prowadzącym jest Powiat  Bieszczadzki. 

6. Przedstawienie przez dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

      w Ustrzykach Dolnych: 

 sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

w Ustrzykach Dolnych za 2023 rok wraz z wykazem potrzeb w zakresie 

pomocy społecznej na 2024 r, 
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 sprawozdanie z efektów pracy Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Ustrzykach Dolnych wyznaczonego na Organizatora Rodzinnej Pieczy                                                                     

Zastępczej za 2023 rok, 

 sprawozdanie z zadań Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie           

określonych w ustawie o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej  za 

2023 rok wraz z zestawieniem potrzeb na 2024 r. 

7. Sprawozdania z prac Komisji Rady Powiatu Bieszczadzkiego za 2023 r. 

8. Interpelacje i pytania radnych. 

9. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

10. Sprawy różne. 

11. Zakończenie obrad sesji.  

     

Przewodniczący Rady Pan Marek Bajda. 

Przewodniczący otworzył LXX Sesję Rady Powiatu Bieszczadzkiego. 

Przewodniczący Rady przywitał Panie i Panów Radnych, Pana Starostę wraz  

z Zarządem, osoby funkcyjne oraz gości.  

Następnie Przewodniczący stwierdził quorum (12 radnych).  

Lista obecności Radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady Pan Marek Bajda odniósł się do pkt. 2 ,,przyjęcie porządku 

obrad. ,,Otrzymali Państwo zmieniony porządek obrad.” 

Starosta Pan Marek Andruch przedstawił dodane zmiany w pkt 5, ppkt 7). Dodany 

został projekt uchwały w sprawie: 7) wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie 

ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki 

przyznawania nauczycielom dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, 

funkcyjnego oraz za warunki pracy, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia 

za godziny ponadwymiarowe oraz doraźnych zastępstw, a także wysokość  

i warunki wypłacania nagród w szkołach i placówkach, dla których organem 

prowadzącym jest Powiat  Bieszczadzki. 

 Uwag do porządku obrad ze zgłoszonymi zmianami nie wniesiono. Porządek obrad 

poprzez głosowanie (poprzez podniesienie ręki), przyjęty został jednogłośnie. 

Udział w głosowaniu wzięło 12 radnych. 
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Ad. 3 

Przewodniczący Rady Pan Marek Bajda. 

,,Przechodzimy do pkt. 3 porządku obrad – przyjęcie protokołu z LXIX Sesji Rady 

Powiatu Bieszczadzkiego. Państwo radni otrzymali protokół z LXIX Sesji Rady 

Powiatu Bieszczadzkiego. Czy są do niego uwagi.” 

Uwag nie wniesiono. Odbyło się głosowanie. W głosowaniu jawnym (poprzez 

podniesienie ręki) udział wzięło 12 radnych. ,,Za” głosowało 12 radnych. Protokół 

został przyjęty jednogłośnie.  

Ad. 4 

,,Proszę Państwa przechodzimy do pkt 4: Informacja z pracy Zarządu Powiatu 

Bieszczadzkiego w okresie międzysesyjnym. Informację z pracy Zarządu odczytał 

Starosta Pan Marek Andruch. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 5, pkt 1) 

Skarbnik Pani Małgorzata Kormosz przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na przystąpienie przez Powiat Bieszczadzki do projektu w ramach 

programu regionalnego: Fundusze Europejskie dla Podkarpacia 2021 - 2027 na 

zadanie „e-usługi publiczne dróg powiatowych Powiatu Bieszczadzkiego”. 

Powiat złożył wniosek do programu regionalnego Fundusze Europejskie dla 

Podkarpacia na zadanie e-usługi publiczne dróg powiatowych Powiatu 

Bieszczadzkiego. Otrzymano dofinansowanie, jednak żeby podpisać umowę  

o dofinansowaniu, konieczne jest wyrażenie przez radnych zgody na przystąpienie 

do tego projektu. Cała wartość projektu to 2 318 612,23 zł, przy czym wkład własny 

powiatu to jest 360 031,85 zł. Projekt realizowany będzie w latach 2024 - 2025.  

W ramach tego projektu zostanie zakupiony sprzęt komputerowy i dostosowane 

pomieszczenia serwerowni zarówno w Starostwie Powiatowym, jak  

i w Powiatowym Zarządzie Dróg. Zostanie sporządzona mapa interaktywna 

wszystkich dróg powiatowych z zaznaczeniem granic tych dróg, obiektów, które 

znajdują się w pasach drogowych. Będzie możliwość, jak gdyby na bieżąco 
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planowania remontów cząstkowych, czy jakiś inwestycji na naszych drogach,  

no i wszystkie rzeczy, które będą się działy na tych drogach będą 

usystematyzowane w jednym miejscu. Również mieszkańcy będą mieli możliwość 

składania wniosków o zajęcie pasa drogowego czy o wyrażenie zgody na zjazd na 

drogę powiatową w formie elektronicznej.  

Opinię Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Porządku 

Publicznego do projektu uchwały przedstawił Przewodniczący Komisji Radny  

Pan Wiesław Sowiński - opinia Komisji  była pozytywna. 

Projekt uchwały w sprawie ,,wyrażenia zgody na przystąpienie przez Powiat 

Bieszczadzki do projektu w ramach programu regionalnego: Fundusze Europejskie 

dla Podkarpacia 2021 - 2027 na zadanie „e-usługi publiczne dróg powiatowych 

Powiatu Bieszczadzkiego” odczytała Pani Anita Piotrowska - Wiceprzewodnicząca 

Rady Powiatu Bieszczadzkiego.  

Głosowanie jawne imienne przeprowadził Pan Wiesław Tajak - 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Bieszczadzkiego. Głosowało 12 radnych. „Za” 

głosowało 12 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie (karta z głosowania  

w załączeniu uchwały).  

Ad. 5, pkt 2) 

Skarbnik Pani Małgorzata Kormosz przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

,,wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Powiatu Bieszczadzkiego na 2024 r.” 

Zwiększa się budżet powiatu o kwotę 2 110 903 zł.  

Dochody – zwiększenia/zmniejszenia. 

Różne rozliczenia – zwiększenia – 2.101.951,00 zł, oświata i wychowanie – 

zwiększenia – 8952,00 zł. 

Wydatki – zwiększenia/zmniejszenia. 

Leśnictwo – zwiększenia – 3000,00 zł, transport i łączność – zwiększenia – 

228 869,66 zł, administracja publiczna – zwiększenia – 77 054,34 zł, oświata i 

wychowanie – zwiększenia – 1.473.168,00 zł, ochrona zdrowia – zwiększenia –  
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5. 050,00 zł, pomoc społeczna – zwiększenia – 44 665,00 zł, edukacyjna opieka 

wychowawcza – zwiększenia – 226 706,00 zł, rodzina – zwiększenia – 1 015,00 zł i 

zmniejszenia – 10 625,00 zł, kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – 

zwiększenia – 17.000,00 zł. 

Wykaz dochodów i wydatków finansowanych z otrzymywanych środków  

z Funduszu Pomocy na realizację zadań oświatowych – dochody – 15.422,00 zł oraz 

wydatki – 15.422,00 zł. 

Opinię Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Porządku 

Publicznego do projektu uchwały przedstawił Przewodniczący Komisji Radny  

Pan Wiesław Sowiński - opinia Komisji  była pozytywna. 

Opinię Komisji Turystyki, Zdrowia i Polityki Społecznej do projektu uchwały 

przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna Pani Iwona Holcman- Fidor - opinia 

Komisji  była pozytywna. 

Projekt uchwały w sprawie ,,wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Powiatu 

Bieszczadzkiego na 2024 r.” odczytała Pani Anita Piotrowska - 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Bieszczadzkiego.  

Głosowanie jawne imienne przeprowadził Pan Wiesław Tajak - 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Bieszczadzkiego. Głosowało 12 radnych. „Za” 

głosowało 1 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie (karta z głosowania  

w załączeniu uchwały).  

Ad. 5, pkt 3)  

Skarbnik Pani Małgorzata Kormosz przedstawiła projekt uchwały w sprawie  

,,zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Bieszczadzkiego na lata  

2024 – 2039”. W uchwale w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

Powiatu Bieszczadzkiego na lata 2024 - 2039 dokonuje się następujących zmian. 

Wprowadza się przedsięwzięcie: „E – usługi publiczne dróg powiatowych Powiatu 

Bieszczadzkiego”, z okresem realizacji 2024 - 2025, którego łączne nakłady 

wynoszą 360.031,85 (wkład własny powiatu), a limity wydatków przedstawiają się 

następująco: - 2024 r. -  228.368,66,  2025 r. -  131.663,19.  W wyniku podjętej 

uchwały przez Radę Powiatu zmienia się w 2024 roku - dochody ogółem -  
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zwiększenie o kwotę 2.816.004,00, tj. do kwoty 76.015.486,42,  z tego: - dochody 

bieżące – zwiększenie o kwotę 2.816.004,00, tj. do kwoty 54.780.176,00, - wydatki 

ogółem -  zwiększenie o kwotę 2.816.004,00, tj. do kwoty 79.480.501,60, z tego: - 

wydatki bieżące – zwiększenie o kwotę 2.476.001,63, , tj. do kwoty 54.536.726,83, - 

wydatki majątkowe -  zwiększenie o kwotę 340.002,37, tj. do kwoty  24.943.774,77.  

Upoważnia się Zarząd Powiatu Bieszczadzkiego do zaciągania zobowiązań  

związanych z realizacją przedsięwzięć ogółem do kwoty 3.647.378,84 zł. , w tym: - 

w 2025 r. do kwoty 3.647.378,84 zł. 

Opinię Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Porządku 

Publicznego do projektu uchwały przedstawił Przewodniczący Komisji Radny Pan 

Wiesław Sowiński - opinia Komisji  była pozytywna. 

Projekt uchwały w sprawie , zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Bieszczadzkiego na lata 2024 – 2039” odczytała Pani Anita Piotrowska - 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Bieszczadzkiego.  

Głosowanie jawne imienne przeprowadził Pan Wiesław Tajak - 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Bieszczadzkiego.  Głosowało 12 radnych. „Za” 

głosowało 12 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie (karta z głosowania  

w załączeniu uchwały).  

Ad. 5, pkt 4) 

Pani Magdalena Wojtasik – dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 

Ustrzykach Dolnych przedstawiła projekt uchwały w sprawie ,,przyjęcia 

Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie Bieszczadzkim na 

lata 2024 – 2026.” 

Do zadań własnych powiatu należy opracowanie i realizacja trzyletnich 

powiatowych programów dotyczących rozwoju pieczy zastępczej, zawierających 

m.in. Plan rozwoju rodzinnej pieczy zastępczej, Plan ograniczania dzieci  

w instytucjonalnej pieczy zastępczej oraz coroczny limit rodzin zastępczych 

zawodowych. Z uwagi na to, że poprzedni program obowiązywał do końca 

poprzedniego roku, zachodzi konieczność przyjęcia nowego dokumentu na kolejny, 

trzyletni okres programowania. I taki dokument został przygotowany i Państwu 
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Radnym przesłany jako projekt uchwały. Diagnoza została przeprowadzona  

w oparciu o dane PCPR oraz dane z Ośrodków Pomocy Społecznej. Przygotowany 

został również plan rozwoju rodzinnej pieczy na terenie Powiatu Bieszczadzkiego  

i on zakłada cel główny, cele strategiczne oraz konkretne działania i wskaźniki, 

których osiągnięcie będzie każdorazowo przy sprawozdaniu z działalności PCPR 

sprawdzane. W programie zostały określone również limity zawodowych rodzin 

zastępczych na lata 2024 i 2026. Komisji Zdrowia również  omawiała ten program. 

Opinię Komisji Turystyki, Zdrowia i Polityki Społecznej do projektu uchwały 

przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna Pani Iwona Holcman- Fidor - opinia 

Komisji  była pozytywna. 

Projekt uchwały w sprawie ,przyjęcia Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy 

Zastępczej w Powiecie Bieszczadzkim na lata 2024 – 2026” odczytała Pani Anita 

Piotrowska - Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Bieszczadzkiego.  

Głosowanie jawne imienne przeprowadził Pan Wiesław Tajak - 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Bieszczadzkiego.  Głosowało 12 radnych. „Za” 

głosowało 12 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie (karta z głosowania  

w załączeniu uchwały).  

Ad. 5, pkt 5) 

Pani Magdalena Wojtasik – dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

w Ustrzykach Dolnych przedstawiła projekt uchwały w sprawie ,,przyjęcia 

„Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób 

Doznających Przemocy Domowej w Powiecie Bieszczadzkim na lata 2024-2026”. 

W związku z tym, że w ubiegłym roku zmieniła się ustawa i była konieczność 

przygotowania nowego programu. Został on opracowany o dane PCPR - u, ale 

również dane Ośrodków Pomocy Społecznej, Powiatowej Komendy Policji, Poradni 

Psychologiczno - Pedagogicznej oraz zespołów interdyscyplinarnych działających 

przy gminach powiatu bieszczadzkiego. Obejmuje on diagnozę, działania 

poszczególnych instytucji z naszego terenu, działalność Ośrodka Interwencji 

Kryzysowej oraz cele strategiczne, szczegółowe źródła ich finansowania oraz 

terminy realizacji. Również ten program omawiany był na komisji zdrowia. 



8 

 

Opinię Komisji Turystyki, Zdrowia i Polityki Społecznej do projektu uchwały 

przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna Pani Iwona Holcman - Fidor - opinia 

Komisji  była pozytywna. 

Projekt uchwały w sprawie , przyjęcia „Powiatowego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Powiecie 

Bieszczadzkim na lata 2024-2026” odczytała Pani Anita Piotrowska - 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Bieszczadzkiego.  

Głosowanie jawne imienne przeprowadził Pan Wiesław Tajak - 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Bieszczadzkiego.  Głosowało 12 radnych. „Za” 

głosowało 12 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie (karta z głosowania  

w załączeniu uchwały).  

Ad. 5, pkt 6) 

Pani Magdalena Wojtasik – dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

w Ustrzykach Dolnych przedstawiła projekt uchwały w sprawie ,,określenia zadań 

na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w planie finansowym dla Powiatu Bieszczadzkiego na 2024 r.” 

Decyzją Zarządu Głównego PFRON w Warszawie na 2024 rok powiat bieszczadzki 

otrzymał środki w wysokości 1 961 172 zł, z czego kwota 1 516 320 zł została 

przeznaczona przez PFRON na dofinansowanie kosztów działania Warsztatów 

Terapii Zajęciowej. Pozostałe środki, to jest kwota 444 852 zł podzielone zostały na 

określone zadania z zakresu rehabilitacji społecznej i zawodowej, należące do 

właściwości powiatu, zgodnie z załącznikiem do projektu uchwały. I tak 

proponujemy przeznaczyć tą kwotę ponad 400 000 na: w zakresie rehabilitacji 

zawodowej, 45 000 zł, na staże dla osób niepełnosprawnych zarejestrowanych  

w Powiatowym Urzędzie Pracy jako poszukujące pracy, 3000 zł na szkolenia osób 

niepełnosprawnych, poszukujących pracy i pozostała kwota na rehabilitację 

społeczną to jest turnusy rehabilitacyjne dla dorosłych 67 000 zł, dla dzieci 48 000, 

sprzęt rehabilitacyjny 12 000, dla dzieci 3000, dofinansowanie zaopatrzenia  

w przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze 135 352 zł, dla dzieci 25 000, 

likwidacja barier architektonicznych 60 000 dla dorosłych, dla dzieci 6000, 

likwidacja barier w komunikowaniu się 4000 dla dorosłych, dla dzieci 8 000, 
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likwidacja barier technicznych 25 000 i dofinansowanie do sportu, kultury  

i rekreacji 3,5 tys. 

Opinię Komisji Turystyki, Zdrowia i Polityki Społecznej do projektu uchwały 

przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna Pani Iwona Holcman - Fidor - opinia 

Komisji  była pozytywna. 

Pani dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie powiedziała również, że 

,,dostaliśmy mało środków w porównaniu z tym, jakie są potrzeby i ile mamy już 

złożonych wniosków. W tym momencie to wnioski są złożone na kwotę około 600 

000. Mamy 440. Także no tutaj wprowadzamy pewne ograniczenia, nie 

maksymalne kwoty dofinansowań, nie każdego roku dla osób, które korzystały już 

w roku poprzednim, także staramy się, aby przy takich ograniczeniach dostało jak 

najwięcej osób potrzebujących i te, które składają do nas wnioski, żeby mogły 

dostać przynajmniej w jakiejś mniejszej kwocie, ale żeby dostały dofinansowanie.” 

Projekt uchwały w sprawie „określenia zadań na które przeznacza się środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w planie 

finansowym dla Powiatu Bieszczadzkiego na 2024 r.” odczytała Pani Anita 

Piotrowska - Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Bieszczadzkiego.  

Głosowanie jawne imienne przeprowadził Pan Wiesław Tajak - 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Bieszczadzkiego.  Głosowało 12 radnych. „Za” 

głosowało 12 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie (karta z głosowania  

w załączeniu uchwały). 

Ad. 5, pkt 7) 

Starosta Pan Marek Andruch przedstawił projekt uchwały w sprawie 

,,wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego 

wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków za 

wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego oraz za warunki pracy, szczegółowy 

sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe oraz doraźnych 

zastępstw, a także wysokość i warunki wypłacania nagród w szkołach  

i placówkach, dla których organem prowadzącym jest Powiat  Bieszczadzki.” 
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Dla tej uchwały wprowadza się kilka poprawek, które wynikają z błędów, które 

wystąpiły w zapisach. A taką istotną zmianą w stosunku do tego co było, jest § 10 

ust. 2. Z tytułu pracy w 2.8 przysługuje datek 60 zł, wcześniej było to 20 zł. Te 

wszystkie zmiany, które były już raz procedowane, one jakby wynikają z inicjatywy 

szkół i całego środowiska nauczycielskiego Przez długi czas regulamin nie był 

zmieniany, a teraz przyszedł czas, żeby stał się bardziej realny. W regulaminie były 

jeszcze kwoty sprzed 6, 7, 8 lat, a wszystko się zmieniło. Kwoty są uzgodnione. 

Odbyło się spotkanie z dyrektorami szkół i związki zawodowe to zaakceptowały. 

Projekt uchwały w sprawie „wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie ustalenia 

regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania 

nauczycielom dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego oraz za 

warunki pracy, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe oraz doraźnych zastępstw, a także wysokość i warunki 

wypłacania nagród w szkołach i placówkach, dla których organem prowadzącym 

jest Powiat  Bieszczadzki” odczytała Pani Anita Piotrowska - Wiceprzewodnicząca 

Rady Powiatu Bieszczadzkiego.  

Głosowanie jawne imienne przeprowadził Pan Wiesław Tajak - 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Bieszczadzkiego.  Głosowało 12 radnych. „Za” 

głosowało 12 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie (karta z głosowania  

w załączeniu uchwały). 

Przewodniczący Rady Pan Marek Bajda ogłosił 10 minut przerwy.  

Sesję z powodów osobistych opuściła Radna Pani Anita Piotrowska. 

Ad 6 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Ustrzykach Dolnych Pani 

Magdalena Wojtasik przedstawiła sprawozdania z działalności PCPR za 2023 rok 

wraz z wykazem potrzeb w zakresie pomocy społecznej na 2024 rok, sprawozdanie 

z efektów pracy PCPR oraz sprawozdanie z zadań Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie określonych w ustawie o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej 

za 2023 rok wraz z potrzebami na 2024 rok. 
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Zgodnie z przepisami ustawy o pomocy społecznej oraz ustawy o wspieraniu 

rodziny i systemie pieczy zastępczej zostały Państwu Radnym przesłane 

sprawozdania z działalności PCPR u,  z działalności organizatora rodzinnej pieczy 

zastępczej na terenie Powiatu Bieszczadzkiego, którym też zgodnie z zarządzeniem 

Starosty jest PCPR oraz sprawozdanie z zadań wynikających z ustawy  

o wspieraniu rodzinnej systemie pieczy zastępczej. Jeżeli chodzi o ustawę o pomocy 

społecznej, to co jest robione, jakie zadania są realizowane na terenie powiatu. 

Prowadzone jest  specjalistyczne poradnictwo oraz działa Ośrodek Interwencji 

Kryzysowej wraz z miejscami hostelowymi dla ofiar przemocy domowej. 

Prowadzony jest nadzór nad Domem Pomocy Społecznej w Moczarach, 

umieszczane są osoby skierowane przez Ośrodki Pomocy Społecznej w naszym 

DPS, szkolona jest kadrę pomocy społecznej z terenu powiatu oraz realizowane są  

programy osłonowe m.in. na rzecz rozwoju rodzinnej pieczy zastępczej i ochrony 

ofiar przemocy domowej. Jeżeli chodzi o ustawę o rehabilitacji zawodowej 

społecznej, przyznawane są dofinansowania w ramach przyznanych środków 

PFRON-wskich te zadania, o których dzisiaj mówiła Pani dyrektor PCPR,  

o podziale środków z PFRON-u. Oprócz tego z zadań wynikających z tej ustawy jest 

również nadzór nad działalnością Warsztatów Terapii Zajęciowej działających  

w Ustrzykach oraz realizacja programu Aktywny Samorząd. Jeżeli chodzi o ustawę 

o wspieraniu rodzinnej systemie pieczy zastępczej, to z tych zadań wynikających  

z ustawy, funkcjonuje u nas placówka wsparcia dziennego o zasięgu 

ponadgminnym jest to świetlica opiekuńcza ,,Pełna Chata" przeznaczona dla 30 

dzieci w wieku od 6 do 18 lat. Jest pełny stan. Na koniec roku było siedmioro dzieci 

oczekujących na przyjęcie. Przyznawane są świadczenia dla rodzin zastępczych na 

terenie powiatu. W 2023 funkcjonowało 24 rodziny zastępcze i przebywały w nich 

43 dzieci, zarówno pochodzące z naszego powiatu, jak i z terenu innych powiatów. 

Jeżeli dzieci przebywają na terenie naszego powiatu, a pochodzą z innych powiatów 

zawierane są  porozumienia, które określają zasady i tryb rozliczania środków 

finansowych między powiatami. Wypłacana jest również pomoc dla wychowanków 

już usamodzielnionych, którzy opuścili pieczę zastępczą oraz prowadzone są 

postępowania administracyjne jeżeli chodzi o odpłatność rodziców biologicznych. 

Jeżeli chodzi o zadania PCPR jako organizatora rodzinnej pieczy zastępczej, to 
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prowadzony jest ciągły nabór kandydatów do pełnienia funkcji rodziny zastępczej. 

Brakuje rodzin zastępczych, nie zgłaszają się osoby chętne do pełnienia tej funkcji, 

a dzieci jest bardzo dużo czekających na umieszczenie z innych powiatów, z całej 

Polski. Wpływają zapytania, czy są miejsca wolne w pieczy zastępczej. Pani 

dyrektor również tą drogą zwraca się z prośbą do mieszkańców naszego powiatu  

o zgłaszanie się chętnych do pełnienia rodziny zastępczej. Jeżeli chodzi o już 

funkcjonujące rodziny zastępcze, organizowane są dla nich szkolenia i w 2023 roku 

było takie szkolenie dla funkcjonujących już rodzin. Tematem była cyberprzemoc  

i ogólnie pojęte bezpieczeństwo dzieci w sieci, uzależnienie dzieci od internetu. 

Przeprowadzone są badania psychologiczne dla rodzin, 11 osób było objęte takimi 

badaniami. Prowadzone są grupy wsparcia i w 2023 odbyło się 6 takich spotkań. 

Prowadzone jest poradnictwo, jest prawnik, psychologa, udzielono 13 porad 

prawnych, 35 porad psychologicznych, dokonywane są okresowe oceny sytuacji 

dzieci przebywających w pieczy. Do ośrodków adopcyjnych zgłaszane są informacje 

o dzieciach, które mają uregulowaną sytuację prawną. Takie dzieci mogą trafić 

wtedy do adopcji. Jest dwóch koordynatorów, którzy w środowisku wykonują pracę 

na rzecz rodzin zastępczych. 

Ad. 7 

Radni jednogłośnie zdecydowali, że nie ma potrzeby odczytywania sprawozdań  

z pracy Komisji stałych za 2023 r., ponieważ otrzymali je w wersji elektronicznej 

przed sesją i zapoznali się z nimi. 

Ad. 8 

Radna Pani Iwona Holcman – Fidor, która zadała pytanie dyektorowi Ośrodka 

Szkolno – Wychowawczego w Ustrzykach Dolnych  dot. remontu drogi dojazdowej 

do szkoły. ,,Nie wiem czyja to jest droga, nie wiem czyją własnością jest ta droga, 

ale może wypadałoby pomyśleć, ponieważ rodzice bardzo się skarżą. Nie dosyć, że 

mają niepełnosprawne dzieci, to ten dojazd, wypakowywanie, dojeżdżanie tymi 

wózkami stanowi dla nich duży problem.” 
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Odpowiedzi udzielił Pan Jan Fedczak. 

,,Jeżeli chodzi o skargi, to do mnie nie docierały nigdy, ale droga jest w fatalnym 

stanie, to prawda. Nie wiem skąd nagle takie zainteresowanie. Być może jedna 

Pani kandydująca sobie tam filmik nakręciła bez mojej zgody? Tak, to jest w planie. 

Tam są nawet projekty, z tym, że były priorytety i z nich korzystaliśmy. Ostatnią 

taką inwestycją to była winda, która była bardziej potrzebna na ten moment niż ta 

droga. Ta droga będzie robiona, jeżeli tylko będą odpowiednie środki. Tak jak 

mówię, projekt jest zrobiony z zagospodarowania terenu. I cieszę się, że to padło 

tutaj. Myślę, że to będzie jakby taki zaczepny punkcik do zrobienia tego, to są 

pieniądze powiatu.” 

Głos zabrał Starosta pan Marek Andruch, który przedstawił złożoną interpelację 

Radnej Pani Teresy Krupińskiej Rostockiej w sprawie kładki. Informację na ten 

temat przekazała Pani Anna Krystian – kierownik Wydziału Komunikacji  

i Drogownictwa. ,,Kładka znajduje się na działce wód polskich nad wodami 

płynącymi, czyli ona, działka 65 to są wody polskie. Niby graniczy z naszą działką 

116 i 93 na drodze 93 mamy urządzoną drogę w kierunku Rakowej do granicy  

z powiatem sanockim. Działka 116 jest nieurządzona i nie była dlatego, że przebieg 

dróg był po drogach, jak gdyby gminnych i przenikał do brodu.” 

Starosta Pan Marek Andruch 

,,Natomiast co do istoty sprawy, to myśmy już od dłuższego czasu, jakby byli tymi 

pytaniami, jeszcze w tamtej kadencji atakowani. Żebyśmy tą kładkę zrobili, 

ponieważ ludzie tam korzystają z niej, przychodzą na długą stronę rzeki. No to ja 

muszę powiedzieć tak, że my niestety nie mamy, nie możemy tej kładki zrobić  

w żaden sposób i te powiedzmy prośby, żebyśmy wykonali one są niestety źle 

adresowane. Z jednego powodu, to jest tak, że wiadomo to, co Pani powiedziała,  

z drugiego powodu, że to jest historia dosyć niebezpieczna, bo ta kładka jest 

normalną samowolką budowlaną. Ktoś ją tam położył, nie ma żadnych, powiedzmy, 

audytów, niczego. W moim przekonaniu ta kładka po prostu nie spełnia żadnych 

warunków do tego, żeby funkcjonowała jako kładka. I teraz w tym momencie on,  

w tym momencie, co się stało. Po pierwsze nie możemy, bo to nie nasza własność, 

po drugie komuś, co się stało, to my z kryminału nie wyjdziemy i odszkodowań nie 
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przestaniemy płacić, więc niestety my nie możemy w tym partycypować w żaden 

sposób. Natomiast no pojawił się teraz problem, bo do tej pory to tak z tej kładki 

ludzie korzystali sobie tam, ją naprawiali, a my generalnie mogliśmy udawać, że 

tematu nie ma. Natomiast w tym momencie pojawił się temat, w pismach 

urzędowych pojawiła się sytuacja, że jest jakiś obiekt, który zagraża zdrowiu, życiu, 

no i teraz nad nim nie można przejść obojętnie do porządku dziennego. Tak mi się 

wydaje. Będziemy musieli z urzędu wszcząć pewne albo przynajmniej zapytania 

dotyczące tej kładki. No bo nie daj Bóg, co się komuś stanie, no to będzie jasne, że 

myśmy wiedzę mieli, a nic z tym tematem nie zrobiliśmy. Już na nas taki 

obowiązek narzuca prawo, więc będziemy się starali, no niestety będziemy musieli 

do Powiatowego Inspektora Nadzoru ten temat pewnie zgłosić i niech on się tym 

zajmie, no ale z tego nic dobrego nie wyniknie. Jedynym rozwiązaniem, które 

byłoby trwałe, jest budowa normalna przejścia z uzyskaniem wszystkich zgód, 

pozwoleń. Natomiast my tam nie możemy swoich pieniędzy inwestować z wielu 

powodów, po prostu. Chociaż chcielibyśmy, bo to po prostu jest to dla ludzi prawda, 

natomiast nikt się, nie sądzę, by ktoś się odważył taką rzecz zrobić. Pan sołtys nam 

też mówił w poprzedniej kadencji, ale nam jeszcze więcej zdradził, jaka była geneza 

tej kładki. Z czego ona jest zrobiona, jak tam była lokowana. No to myślę, że nikt 

się nie poważy na niej cokolwiek robić.” 

Radna Pani Teresa Krupińska – Rostocka 

,,Z Pana wypowiedzi teraz tak to wyszło, że jakby moje pismo miałoby spowodować, 

że mieszkańcy zostaną całkowicie bez kładki. Dobrze Pan wie, że nie o to tu  

chodzi.” 

Starosta Pan Marek Andruch 

Oczywiście, że ja wiem, że Pani intencje były dobre i słuszne. Ale to nie zmienia 

faktu, że mamy pismo przez Panią podpisane, żąda Pani ode mnie odpowiedzi  

i wyjaśnień. A co ja mam zrobić z tym? 

Radna Pani Teresa Krupińska - Rostocka 

,,Panie Starosto. Nie tyle, że żądam odpowiedzi od Pana, tylko mam informacje, bo 

chodzę też na zebrania wiejskie, od mieszkańców, ale zarówno od Pana sołtysa. Był 
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Pan, nie pamiętam, w którym to roku było, ale to było kilkakrotnie na zebraniach 

wiejskich, że Pan i z ramienia powiatu zobowiązał się, że powstanie koszt. Panie 

Starosto, ja powtarzam tylko słowa sołtysa mnie nie było, ale proszę mi dać, 

skończyć. Powtarzam tylko słowa Pana sołtysa i tak naprawdę jeszcze dzisiaj  

chciałam uwiarygodnić te słowa. Powiedziałam, że jeżeli Pan faktycznie będzie 

mnie chciał o to zapytać, to muszę być w temacie, że była deklaracja ze strony 

starostwa, że będzie w tym temacie zrobiony kosztorys jaka to jest inwestycja na 

zebraniach wiejskich? Za każdym razem kiedy jestem na zebraniu przez te ostatnie 

5 lat nie ma tematu kładki. Ja rozumiem, bo ustnie nieraz zgłaszałam to i Pan 

jasno mi to wytłumaczył i myślę, że pozostała część Rady również może pamięta 

ten temat, że kładka faktycznie nie należy do starostwa i ja też ten fakt znam.  

A że zaczęłam to zgłaszać na piśmie, to dlatego, żeby w tym kierunku podjąć jakieś 

działania. Dzisiaj się dowiedziałam, zasugerowała. Nawet nie tyle zasugerowała, 

jak stwierdziła, że kładka należy i jest tak jak Pani kierownik na działce wód 

polskich, natomiast ta działka wód polskich jest praktycznie w sąsiedztwie działki 

powiatowej. I wiem, że był któregoś razu podejmowany temat, że mówiąc wprost, 

miał dojść do ścięcia tzw. zakrętu i możliwość przekazania tej działki gminie.  

Bo gmina prawdopodobnie deklarowała się, że to były takie obiecanki. Pan 

Jurcaba, sołtys mi o tym mówił, że gmina się zdeklaruje tą działkę, nie działkę, 

tylko drogę, ewentualnie stopniowo, bo wiadomo, że to jest inwestycja na wysoką 

kwotę, zrealizować. Prawdopodobnie ze strony powiatu nie było zgody na 

przekazanie tej działki. Ja tylko przekazuje informacje. Nie uczestniczyłam w tych 

rozmowach, tak, tylko naświetliłam problem, ale to nie o to chodzi Panie Starosto. 

Za tą kładką mieszkają nasi mieszkańcy, naszego powiatu, oni są odcięci od 

naszego powiatu, oni praktycznie fizycznie należą, można powiedzieć, do powiatu 

sanockiego. Żeby do tych mieszkańców dojechać, żeby oni do nas dojechali, bo może 

nie wszyscy Państwo ten temat znacie, muszą przejechać przez rzekę, przez ulewy, 

oni nie mają kontaktu z naszym powiatem, a to są mieszkańcy, Fakt, że tam jest 

może 2 czy 3 domy, a dokładnie 2, bo wiem, bo tam osobiście byłam. Zresztą 

dokumentację przedstawiłam, więc musiałam tam być, ale to nie był mój pierwszy 

raz, gdzie tam już oglądałam ten problem. Więc to są nasi mieszkańcy, oni są 

odcięci od naszego powiatu, więc tutaj uważam podjąć jakiekolwiek kroki, wiem, 
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że to jest duża inwestycja,  most. ja złożyłam pismo 21 lutego. Problem i się nagle 

o tym dowiadujemy, tylko wiemy, że ten problem trwa od kadencji, kiedy jeszcze 

nawet ja radną nie byłam, a nawet jeszcze wstecz, myślę, że on trwa od samego 

początku. Ja rozumiem, kładka jest faktycznie samowolka, ale moje pismo żeby nie 

było, że teraz mieszkańcy Stańkowej będą mieć do mnie pretensje, że wsadziłam 

kij w mrowisko. Ale ten problem jest znany od dawna. Nie, że to już teraz jakaś 

kampania wyborcza. Moja kadencja się kończy, nie wiem, jak będzie dalej, 

mieszkańcy z tego chcą mnie rozliczyć na pewno, bo ja obiecałam, że tym tematem 

się zajmę. No Pana wypowiedź tak wybrzmiała tu, że teraz nagle drastyczny, jakieś 

będą w tym kierunku, że mieszkańcy nie wiem, będą łódką przepływać czy 

samolotem latać przez tą rzekę. Ale mniejsza o to, uważam, że jest problem i tym 

trzeba się zająć. Ja sobie zdaje sprawę, że to jest inwestycja na wysoką kwotę, ale 

tak nie może być. Mamy 21 wiek, ci ludzie nie mają z nami kontaktu. Stanowisko 

jest takie jakie jest.”  

Starosta Pan Marek Andruch 

,,Ja muszę powiedzieć, że deklaracji składać nie mogłem, bo tej wiedzy nie miałem, 

może przyjrzymy się, może, ja pamiętam sytuację, byliśmy z wicestarostą nad tą 

rzeką i tam był Pan sołtys i który nas przekonywał do tego, że kładkę trzeba zrobić, 

no i to były takie zawsze jedyne na ten temat deklaracje, jakie składaliśmy.” 

Ad. 9 – brak 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Pan Marek Bajda odczytał list Polskiej Izby Gospodarczej 

Przemysłu Drzewnego przedstawiający kryzysową sytuację branży drzewnej i jak 

podejmowane decyzje mające na celu ograniczenia pozyskiwania drewna są 

szkodliwe nie tylko dla branży drzewnej ale  mogą też mieć negatywne skutki dla 

jednostek samorządu terytorialnego. Dotyczy to ogłoszenia decyzji Pani Minister 

Pauliny Hennig-Kloski z dnia 8 stycznia 2024 r. ,,List skierowany jest do 

wojewodów, marszałków, przewodniczących rad powiatów, miast i gmin, 

prezydentów miast, starostów, burmistrzów i wójtów. Najpierw była decyzja, 

wprowadzenie w życie skutków w naszym województwie dotyczącym 18 000 ha.  
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A w tej chwili ministerstwo zaczyna szukać uzasadnień dla swojej decyzji i po 

wprowadzeniu skutków mówi o konsultacjach. Szanowni Państwo, jesteście 

gospodarzami w swych województwach, gminach, powiatach i miastach 

odpowiedzialnymi za rozwój i dobrostan. Codziennie podejmujecie służące temu 

decyzje i konsultujecie je w ramach swych struktur. Pojawiają się jednak i takie 

decyzje, które bezpośrednio dotyczą waszych małych ojczyzn. Jednak 

rozstrzygnięcia są podejmowane ponad waszymi głowami. Akurat tu jest cała 

prawda, bo jak byłem na proteście jednym, drugim, ja w sumie byłem na pięciu 

protestach w tej sprawie, to z poziomu wojewody, mówi się, że zostało podjęte 

polecenie bez wiedzy lokalnych gospodarzy. Jednych z nich jest postanowienie 

obecnie rządzących partii politycznych o wyłączeniu całkowitym lub częściowym. 

6% powierzchni Polski z gospodarczego może jakiegokolwiek użytkowania, bo lasy 

to jest 1/3 Polski. Przekłada się to na 6%. Polska Izba Gospodarczo Przemysłu 

Drzewnego jako organizacja samorządu gospodarczego i współpracujące z nią 

pozostałe organizacji branżowe, reprezentujące Polski przemysł drzewny, 

domagamy się, aby działania te zostały wstrzymane do chwili oszacowania ich 

skutków gospodarczych i społecznych. A jeśli, co pewne, w części będą one 

negatywne do czasu uzgodnienia i wdrożenia rozwiązań kompensujących te 

zagrożenia. W załączeniu pozwalamy sobie zarysować obraz grożącej nam sytuacji. 

Prosimy, aby nasz list został odczytany na radach powiatowych, miejskich, 

gminnych, tak, aby nasze postulaty dotarły do jak najszerszej grupy odbiorców. 

Mamy tego pełną świadomość i uczestniczymy, bo choćby spotkanie nasze, 

połączonych rad Powiatu Przemyskiego, Bieszczadzkiego, Rady Gminy Bilcza, rad 

gmin, naszego powiatu i nie tylko naszego powiatu.” 

Pełne wypowiedzi z obrad LXX Sesji Rady Powiatu Bieszczadzkiego dostępne są  

w wersji elektronicznej na stronie BIP Powiatu Bieszczadzkiego. 
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Ad. 11 

,,Proszę Państwa, dziękuję wszystkim i zamykam obrady LXX Sesji Rady Powiatu 

Bieszczadzkiego.” 

              

        

Protokołowała:                  Przewodniczący Rady  

Małgorzata Jonasz                       Marek Bajda 


